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وحدت هنانوف

رو در  رو با خاطرات

دو سال پیش در بازی یک هشتم نهایی مابین دو تیم که در شهر دوشنبه برگزار 
شــد در سیســتم ســه دفاعه استقلال دوشنبه مدافع اســتاپر سمت راست بود و 
نمایشــی فوق العاده مقابل پرســپولیس ارائه داد. در همان بازی بود که وحدت 
چشــم یحیی را گرفت. حالا ســومین فصل خود با پرســپولیس را آغاز کرده و قرار 
اســت مقابــل تیم ســابقش بازی کند. هنانوف هرچند شــانس زیــادی برای بازی 
ندارد اما مواجهه با تیم ســابق و هم تیمی های ســابق برایش جالب خواهد بود.

محمد محمدی

دفاع از آپشن ها

محمدی با اشــاره به اینکه به بادامکی قبل از پذیرش ســمت معاون مشــورت 
داده درباره اعتراض یحیی گفت: »کارشان را به نحو احسن انجام دادند، سال 
گذشــته بچه های ما با جان و دل کار کردند. درســت اســت که باشگاه تعهدات 
اولیــه را انجــام داده ولی آپشــن هم در قرارداد بــوده، وقتی یک قراردادی امضا 
می کنیــم ملــزم بــه اجرای آن هســتیم. بچه هایی کــه کار کردند و چــون در عقد 

قراردادها حضور داشــتم می دانم بازیکنان از قراردادهای بزرگی گذشــتند.«

مجتبی مقتدایی

یک ایرانی در استقلال

بازیکــن 27 ســاله آبادانــی بعــد از ســقوط نفــت مسجدســلیمان راهــی اســتقلال 
دوشنبه شد. او با سابقه حضور در مس کرمان، ذوب آهن، صنعت نفت و شاهین 
بوشــهر تاکنون در 5 بازی و به مدت 246 دقیقه برای تیمش در لیگ تاجیکســتان 
بــه میــدان رفتــه اما در لیگ قهرمانان آســیا یک نیمکت نشــین اســت. او در دیدار 
رفــت فصــل قبل پرســپولیس مقابــل نفت مسجدســلیمان بازیکن اصلــی بود اما 
در دیدار برگشــت از روی نیمکت کار را شــروع کرد و از دقیقه 72 به میدان رفت.

از کمپ سرخ
پرسپولیس 12

 رد دعوای 
بهنام پیشرو کیش

قــی  حقو نــت  و معا م  عــا ا بــا 
باشــگاه، شــرکت بهنــام پیشــرو 
ســبق  ا نســر  سپا ا  ، کیــش
پرســپولیس، طــی دادخواســتی 
از ایــن باشــگاه، در خصــوص 
مطالبــه غرامــت مســتحق اللغیر 
بــه دادگاه عمومــی حقوقــی تهران 
اقــدام نمــود کــه پــس از دفاعیــات 
مناســب بخــش حقوقــی باشــگاه، 
ز بررســی  یــن دادگاه پــس ا ا
مســتندات موجــود، حکــم بــه 
رد ایــن دعــوی را صــادر کــرد. بــر 
همیــن اســاس، شــرکت بهنــام 
پیشــرو کیــش پــس از ابــاغ رأی، 
بــا تجدیدنظرخواهــی در دادگاه 
یــت  لــح مطــرح کــه در نها صا
دادگاه تجدیــد نظــر پرونــده را 
مورد بررسی قرار داد و در نهایت 
بــا رد تجدیدنظرخواهــی، حکــم 
دادگاه عمومــی حقوقــی تهــران را 
تأییــد و قطعیــت دادنامــه دادگاه 

بــدوی را اعــام نمــود.

پرسپولیس قرمز 
استقلال سفید

پیــش  هنگــی  هما نشســت 
از دیــدار رفــت پرســپولیس و 
ز  ا ن  جیکســتا تا ل  ســتقا ا
ســاعت 11 دیــروز در ســالن روابــط 
تبــال  ســیون فو عمومــی فدرا
گشــای روحاتگــی  بــه ریاســت آ
ناظــر بــازی از هندوســتان و بــا 
 ،VARحضــور ناظــر داوری، ناظــر
افســر امنیتــی، نماینده هــای دو 
باشــگاه، مســئولان برگــزاری و 

عوامــل اجرایــی آغــاز شــد.
از باشــگاه پرســپولیس، افشــین 
پیروانــی، مدیــر تیــم، امیرعلــی 
ــل  ــر امــور بین المل حســینی، مدی
باشــگاه و علیرضــا اشــرف مدیــر 
رســانه ای تیــم، حضــور داشــتند. 
یــن نشســت، بــا  در جریــان ا
توجــه بــه میزبانــی پرســپولیس 
در ایــن دیــدار، نماینــده ایــران 
بــا لباس هــای یکدســت قرمــز، 
دروازه بــان طوســی و نماینــده 
ی  س هــا لبا بــا  ن  جیکســتا تا
یکدســت ســفید و دروازه بــان 
ســبز در زمیــن حاضــر خواهنــد 

. شــد
همچنیــن زمــان حرکــت دو تیــم 
از هتــل بــه ســمت ورزشــگاه 
مشــخص و اعــام شــد، اتوبــوس 
ــا اســکورت پلیــس ایــن  دو تیــم ب

مســیر را طــی خواهنــد کــرد.
 

استقبال متفاوت 
از تاجیک ها

بعدازظهــر یکشــنبه اعضــای تیــم 
فوتبــال اســتقال تاجیکســتان 
وارد فــرودگاه امــام خمینــی)ره( 
شــدند کــه در بخــش ســی آی پی 
ایــن فــرودگاه مراســم خاصــی 
برایشــان ترتیــب داده شــده بــود.
ایــن مراســم رقص محلــی از گروه 
چیکســای از خراســان شــمالی 
بــود کــه فرهنــگ، آداب و رســوم 
قــوم کــرد کرمانــج را بــا رقــص و 
موســیقی محلــی خــود مقابــل 
اعضــای ایــن تیــم اجــرا کــرده و بــه 

نمایــش گذاشــتند.
بــه نظــر می رســد ایــن برنامــه 
از ســوی ســفارت تاجیکســتان 
در ایــران ترتیــب داده شــده 
بــود چــرا کــه مســئولان ســفارت 
تاجیکســتان هم در محل حضور 
داشــتند و بــا اعضــای تیــم عکــس 

یــادگاری گرفتنــد.
بــه بازیکنــان و اعضــای تیــم 
ر  د ن  جیکســتا تا ل  ســتقا ا
فــرودگاه تهــران شــاخه گل اهــدا 
شــد و البتــه نماینــدگان باشــگاه 
ــرای اســتقبال  پرســپولیس هــم ب
بــه فــرودگاه رفتــه بودنــد امــا 
ــا آنچــه در  اســتقبال از ایــن تیــم ب
مــورد تیــم النصر عربســتان اتفاق 
افتــاد بســیار متفــاوت بــود و دیگــر 
خبــری از رضــا درویــش و اهــدای 
فــرش کــه بعــداً بــرای ایــن باشــگاه 
حواشــی زیــادی ســاخت، نشــد.

به عنوان مربی امیدهای پرسپولیس در رابطه با 
خروجی های تیم های پایه برای پرسپولیس فعلی 

چه صحبتی دارید؟
خوشبختانه سورگی، علی بابایی و رفیعی از قبل در 
اختیار پرسپولیس قرار گرفته اند. در این بین چند 
بازیکن دیگر پایه ها نظیر خدادادی و عنایت زاده هم 
مصدوم شدند که بازیکنان بسیار قابلی بودند اما هر 
چه که بود امسال هم تیم امیدهای پرسپولیس در 
صدر قرار دارد و حتماً چند بازیکن خوب در پست های 

مختلف تحویل تیم بزرگسالان خواهیم داد.
موافق حرف های سرمربی پیکان هستید که 

معتقد بود هیچ تیمی تا پایان فصل قادر نخواهد 
بود در مقابل پرسپولیس آن همه موقعیت گل 

خلق کند؟
پیکان فوتبال دفاعی بازی نکرد و به قولی کثیف بازی 
نکرد اما پرسپولیس تیم برتر میدان بود و به نظرم هر 
تیمی که مقابل پرسپولیس فوتبال بازی کند قطعاً 
بازنده خواهد بود. از این رو فقط پرسپولیس شاید 
تنها مقابل تیم هایی به مشکل می خورد که دفاعی 
بازی می کنند و در فکر دفاع و ضدحمله هستند. 
حرف سرمربی تیم پیکان هم در خصوص خلق 
موقعیت تیمش بیشتر برای دفاع از حق تیمش 
بوده در حالی که همه دیدند موقعیت ها و 
فرصت های گل دو تیم اصاً با هم قابل 

قیاس نبود.
در رابطه با بازی فرشاد فرجی که 

در قلب خط دفاع نمایش پر فراز 
و نشیبی داشت، چه صحبتی 

دارید؟
به هر حال وقتی بازیکنی بیرون 
بنشیند و کمتر فرصت بازی 
پیدا کند این چنین مسائلی 
به نظرم  ما  ا ید  پیش می آ
فرشاد در مجموع نمایش 
خیلی خوبی داشت و یک بار 
هم دروازه پرسپولیس را نجات 
داد. مدافعی که نشان داد می توان 
روی او در زمانی که به او نیاز دارید قادر 
است در خط دفاعی نمایش خوبی را 

ارائه دهد.
بعد از چند هفته ای که از آغاز رقابت ها 
گذشته چهره مدعیان را چگونه ارزیابی 

کردید؟
من باز هم جنگ قهرمانی را بین دو تیم 

پرسپولیس و سپاهان می بینم.
یعنی برای رقیب سنتی پرسپولیس شانس 

قهرمانی قائل نیستید؟!
استقال تیم خوبی است اما من بیشتر 
تبحر سرمربی این تیم را با وجود تمام 
احترامی که برای ایشان قائلم در کارهای 
دفاعی و استفاده از ضد حمله ها 
می دانم در حالی که چیزی که من 
از پرسپولیس دیدم واقعاً روی 
زمین عالی، تاکتیکی و 
رو به جلو بسیار 
خوب کار می کند 
و شکل دفاعی 
تیمش هم بسیار 

قابل قبول و موجه است.
در رابطه با سپاهان با توجه به مهره های زیادی 

که این تیم در خط حمله دارد چه نظر خاصی 
دارید؟

من دوست دارم همه تیم ها مانند سپاهان 20 بازیکن 
تاپ داشته باشند و قطعاً ما هم دوست داشتیم اگر 
محدودیت بودجه نداشتیم چنین شرایطی را برای 
پرسپولیس فراهم کنیم. این مسأله نکته بدی نیست 
و به نظرم خیلی خوب است که 15 تیم دیگر هم جدا 
از سپاهان به منابع خوب مالی برسند که تیم هایی 

بسیار قوی ببندند.
در رابطه با زوج جدید خط دفاعی پرسپولیس 

چه صحبتی دارید؟
گولسیانی به نظرم فصل گذشته جزو سه بازیکن 
برتر لیگ بود. مرتضی هم از زمانی که آمد ارزش های 
خودش را به عنوان یک مدافع بین المللی خیلی 
خوب در تیم پرسپولیس نشان داد اما به هر حال با 
اتفاقی که برای مرتضی رخ داد دوباره می توان باز هم 
آن انسجام دفاعی بسیار خوب را در تیم پرسپولیس 
برقرار کرد. نکته ای که پرسپولیس را از بقیه تیم ها 
در فاز دفاعی متمایز کرده بود. در این بین با وجود 
گولسیانی در زمین امسال پرسپولیس چهار پنالتی زن 
خوب مانند شهاب، گولسیانی، کنعانی زادگان و 
ترابی دارد. موضوعی که برای هر تیمی یک غنیمت 

محسوب می شود.
شما هم معتقدید که چمن ورزشگاه آزادی یک 

بهانه بود که برای بازی سرخپوشان و کیفیت 
ارائه شده مطرح می شد؟

نه به نظرم این مسأله اصاً بهانه نبود چون فوتبال 
امروز پرسپولیس با 10تا15 سال پیش و حتی 20 تا 25 
سال پیش این تیم واقعاً فرق دارد. چه بسا که همه 
دیدند کیفیت بازی پرسپولیس مقابل الدحیل چقدر 
با کیفیت بازیش مقابل النصر متفاوت بود.  وقتی این 
مسائل را با هم قیاس می کنید به این نتیجه می رسید 
که زمین بهانه نبوده است. شرایط چمن کمی بهتر 
شده اما زمین استاندارد باید به گونه ای باشد که 
توپ بیشتر از 10 سانتی متر بلند نشود. کیفیت زمین 
تیم های فوتبال ما باید خیلی بهتر از اینکه شاهدیم 
باشد چون به هر حال پولی که در اختیار فدراسیون از 
طریق کمیته انضباطی با جریمه تیم ها و سایر موارد 
قرار می گیرد واقعاً پول کمی نیست و حتماً می توان با 
در اختیار گرفتن چنین مواردی شرایط را برای تیم های 

فوتبالی به شکل بهتری فراهم کرد.
در خصوص نقش سه امتیاز بازی پرسپولیس 
مقابل استقلال تاجیکستان چه توضیح فنی 

دارید؟
سبک بازی تاجیکستان مانند ازبکستان بیشتر 
فیزیکی است اما به نظرم ارزش سه امتیاز این بازی 
بسیار مهم و به نوعی حیاتی برای صعود محسوب 
می شود. با گرفتن این سه امتیاز، پرسپولیس برای 
بازی مقابل الدحیل و النصر و صعود از گروهش بسیار 

امیدوار می شود.
شهاب می تواند مقابل تیم تاجیکستانی 

بدرخشد یا روی ترابی هم می توان به عنوان 
ستاره جدید تازه بازگشته حساب باز کرد؟

قطعاً مهدی مصدومیت قبلی اش را فراموش کرده و 
ترسش کاماً ریخته است. از این رو می توان شاهد 
درخشش دوباره این بازیکن بود. ضمن اینکه شهاب 
هم بعد از گلزنی و هت تریک بسیار به موقعش شرایط 
بسیار خوبی دارد و باز هم می تواند در فاز گلزنی به 
پرسپولیس کمک کند و خوشبختانه با وجود شهاب 

پرسپولیس مشکل گلزنی قبلی را ندارد.

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

فکر می کردید پرسپولیس در مقابل 
پیکان در حالی که غایبان زیادی داشت با 

نتیجه ای پرگل پیروز شود؟
7 بازیکن  پرسپولیس در روزی که شاید 6-
اصلی اش را به دلایل مختلف در اختیار نداشت 
بازی زیبایی همراه با نتیجه مطلوب را کسب 
کرد تا به نوعی صابتش حفظ شود. یحیی در 
بازی گرفتن جدا از بازیکنان غیراصلی اش کارآیی 
خود را نشان داد و به خوبی از بازیکنان دیگرش 
بازی گرفت به شکلی که اگر تمام فرصت های 
پرسپولیس گل می شد تیم با نتیجه ای پرگل 
حریف راشکست می داد، مسأله ای که نشان از 
شخصیت بالای باشگاه و تیم پرسپولیس دارد 
و به نظرم یکی از عوامل موفقیت پرسپولیس 

محسوب می شود.
در رابطه با بازی پرسپولیس مقابل استقلال 

تاجیکستان با توجه به برگزاری بازی در 
ورزشگاه آزادی چه صحبتی دارید؟

پرسپولیس بعد از چیزی حدود چهار سال و 
اندی در ورزشگاه آزادی با تماشاگرانش در لیگ 
قهرمانان آسیا میزبان استقال تاجیکستان 
است که در این دیدار نقش حضور تماشاگران 
و بازی در حضور آنها که سرمایه های اصلی 
تیم محسوب می شوند با قدرت به مصاف تیم 
تاجیکستانی می رود. تیم های آسیایی به شدت 
در حال پیشرفت هستند و به علم روز مجهز 
می شوند اما با این وجود ما می توانیم در ورزشگاه 
آزادی از سد استقال تاجیکستان بگذریم به 
همین دلیل باید با تمرکز بالا برای پیروزی تاش 
کنیم و صد البته که نباید تیم تاجیکستانی را 

دست کم بگیریم.
با هت تریکی که مهاجم پرسپولیس انجام 

داد شرایط را برای او در بازی های لیگ 
قهرمانان و لیگ برتر چگونه پیش بینی 

می کنید؟
 شهاب با هت تریک ارزش بالای فنی خود را نشان 
داد که قادر است در خط حمله پرسپولیس باز 
هم بدرخشد و تا حدود زیادی خیال سرمربی 
تیمش را از بابت گلزنی آسوده کرد، به نظرم اوج 
کار شهاب گل دومش بود که واقعاً کاس بالایش 
را نشان داد. آنجا که این بازیکن توپ را در حال 
حرکت کنترل و حمل کرد و بعد هم با ضربه ای 
زیبا گل دومش را به زیبایی هر چه تمامتر وارد 

دروازه حریف ساخت. مهاجمی که می تواند باز 
هم دست یحیی را در گلزنی بگیرد و انتظارات 

را برآورده سازد.
در رابطه با نبیل و نگاه کلی به خط حمله 

پرسپولیس چه صحبتی دارید؟
درد بزرگ پرسپولیس به شکل کلی که ضعف در 
گلزنی بود برطرف شده اما به شکل خاص حتماً 
برای حفظ قهرمانی در لیگ برتر و مدعی بودن 
در آسیا نیاز است که یک مهاجم خوب دیگر هم 
داشته باشد. در رابطه با نبیل هم تنها با چند 
دقیقه بازی کردن نمی توان نظر داد و باید او را 
کم کم وارد بازی و قراردادن در ترکیب ساخت.

قبول دارید که سروش با دو پاس گل و 
گرفتن یک پنالتی نشان داد که ارزش 

زیادی برای پرسپولیس دارد؟
پرسپولیس در همه پست ها بازیکنان خیلی 
خوبی دارد و کمبودی ندارد. در این بین شاید 
غنی ترین پست برای یحیی هافبک های تیمش 
باشند که دلخوشی شیرین او به شمار می آیند 
چون هافبک های پرسپولیس برخاف اکثر تیم ها 
بازیکنانی هستند که هم در فاز دفاعی و هم 
حمله  بسیار قوی هستند که در این بین سروش 
در کارهای تهاجمی بهترین است و می توان 
لیدری تیم را در میانه میدان به خوبی به او 
سپرد هافبکی که در حال حاضر به اوج پختگی 

خودش رسیده است.
در خصوص درخشش بازیکنان جوان 

پرسپولیس چه نظری دارید؟
بازی با پیکان نشان داد که یحیی باید بیشتر از 
بازیکنان جوانش بازی بگیرد و به آنها اعتماد کند.
به عنوان مدافع اسبق پرسپولیس در رابطه 
با زوج گولسیانی و کنعانی زادگان که از این 

پس به نظر زوج ثابت خط دفاع میانی 
هستند چه صحبتی دارید؟

گولسیانی با بازی خوبی که مقابل پیکان انجام 
داد نشان داد که در اوج قرار دارد و حتماً می تواند 
در کنار کنعانی زادگان خط دفاعی پرسپولیس 
را به بهترین خط دفاعی لیگ تبدیل سازد. 
مدافعانی که هم در دفاع و هم در حمله بهترین 
هستند و سرمربی تیم می تواند روی آنها حساب 

خاصی باز کند.
بازی با ملوان هم در خارج از خانه دیدار 

سختی برای پرسپولیس محسوب می شود؟
پرسپولیس به درجه ای رسیده که قادر است هم 
در خانه و هم در بازی های داخلی بهترین نتایج را 
بگیرد از این رو در زمین خوب انزلی حتماً می توان 

ازسد تیم ملوان هم گذر کرد.

نبی الله باقری ها مدافع اســبق پرســپولیس معتقد اســت وقتی تیمی در غیاب بیش از نیمی از 
بازیکنــان اصلــی اش برد مقتدرانه ای کســب می کند حتماً شــخصیت بالایی دارد. مدافع اســبق 
پرســپولیس کــه خــودش ســابقه قهرمانــی بــا پیراهــن پرســپولیس را دارد از گلزنــی و هت تریــک 
مهاجــم پرســپولیس تعریــف می کنــد و صحبت هــای دیگــرش را بــه بــازی پرســپولیس مقابــل 
نماینــده تاجیکســتان و ســایر مــوارد مربــوط بــه مــواردی کــه پیرامــون سرخ پوشــان وجــود دارد 

معطــوف می ســازد.

سبک بازی 
تاجیکستان مانند 
ازبکستان بیشتر 
فیزیکی است اما 
به نظرم ارزش سه 
امتیاز این بازی بسیار 
مهم و به نوعی 
حیاتی برای صعود 
محسوب می شود. 
با گرفتن این سه 
امتیاز، پرسپولیس 
برای بازی مقابل 
الدحیل و النصر و 
صعود از گروهش 
بسیار امیدوار 
می شود

بهــادر عبــدی، بازیکــن اســبق پرســپولیس کــه فعــاً مربی امیدهای پرســپولیس محســوب می شــود اطمینان 
می دهــد کــه ماننــد فصــل قبــل بــاز هــم از رده امیدهــا چنــد بازیکــن پدیــده دیگــر در اختیــار تیــم بزرگســالان 
پرســپولیس قــرار خواهنــد گرفــت. عبــدی از شــرایط ایــن روزهای پرســپولیس و بازی حســاس پیــش روی این 
تیــم صحبــت می کنــد و معتقــد اســت که در زمین خوب هیچ تیمی با توجه به ســبک بازی پرســپولیس حریف 

ایــن تیم نخواهد شــد.

شهاب دوباره می درخشد و ترابی هم ترسش ریخته

بهادر عبدی: سه امتیاز 
برای صعود حیاتی است

با شهاب، خیال یحیی آسوده است

 باقری ها: استقلال را 
دست کم نگیریم

مسعود قراگزلو
روزنامه نگار
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